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Protokół Nr II/2014 

 

Sesji Rady Gminy Świercze odbytej w dniu 4 grudnia 2014 roku w sali narad Urzędu Gminy 

Świercze. 

Obrady rozpoczęto o godz. 10 -tej zakończono o godz. 11:40. 

Obradom przewodniczył Pan Wiesław Adamiak – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Pan Adam Misiewicz 

2. Skarbnik Gminy – Pani Anna Puchalska 

3. Sekretarz Gminy – Pani Izabela Kiela 

4. Radca Prawny – Pani Ilona Kołodziejska-Komorowska 

5. kierownicy jednostek organizac. – 3 

6. sołtysi – 19 

 

Ad. pkt. 1.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Adamiak otwierając II Sesję Rady Gminy powitał 

wszystkich biorących udział w obradach. 

Stwierdził kworum władne podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. pkt. 2.  

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z porządkiem obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego sesji. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Świercze z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2015. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Świerczach. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Świercze na rok 

2014. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad.  

Po odczytaniu proponowanego porządku obrad zgłosił wniosek o jego rozszerzenie o 

dodatkowy punkt: 

- „podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla 

przewodniczącego Rady Gminy, radnych i przewodniczącego organu wykonawczego                    

jednostki pomocniczej”. 

Nikt nie wniósł uwag do zgłoszonego wniosku. 

„za” jego przyjęciem głosowało 15 radnych. 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowy punkt przyjęto jednogłośnie. 

- „podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla 

przewodniczącego Rady Gminy, radnych i przewodniczącego organu wykonawczego                    

jednostki pomocniczej” będzie realizowany jako punkt 10 porządku obrad, 
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 „za” przyjęciem porządku obrad po wprowadzeniu zmiany głosowało 15 radnych. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. pkt. 3. 

Przewodniczący Ray Gminy poinformował radnych, że protokół poprzedniej sesji został 

wyłożony na Sali obrad. Jeżeli do końca trwania posiedzenia nie zostaną zgłoszone do jego 

treści uwagi zostanie uznany za przyjęty w takiej formie w jakiej jest obecnie. 

 

Ad. pkt. 4. 

Interpelację złożył radny Roman Klinowski. Dotyczyła (dowiezienia) naprawienia drogi 

żwirowej na skrzyżowaniu ulic Polnej i Leśnej w Świerczach oraz zamontowania lamp 

ulicznych do oświetlenia ul. Leśnej. 

 

Ad pkt. 5. 

Wyjaśnienia dotyczące Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi złożyła 

Sekretarz Gminy Izabela Kiela.  

Program współpracy z organizacjami pozarządowymi jest elementem lokalnego systemu 

polityki społeczno-finansowej Gminy. Określa cele, formy i zakres współpracy organów 

samorządu gminnego z organizacjami, a także priorytety zadań publicznych w sferze których 

odbywać się będzie działalność pożytku publicznego prowadzona przez organizacje 

pozarządowe. Celem nadrzędnym Programu jest rozwój społeczno-ekonomiczny Gminy, 

zaspokajanie potrzeb i poprawa warunków oraz podnoszenie poziomu życia mieszkańców. 

Jest wyrazem polityki władz gminy wobec organizacji pozarządowych, mającej na uwadze 

wspieranie ich inicjatyw i działań oraz zapewnienie tym podmiotom jak najlepszych 

warunków działania. Program realizowany jest od 1 stycznia 2015r. do 31 grudnia 2015r.  

Do przedstawionych wyjaśnień nie wniesiono uwag. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, który odczytała 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Hanna Kalinowska. 

„za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie i stanowi zał. nr 1 do protokółu.  

 

Ad. pkt. 6. 

Wyjaśnień udzieliła Sekretarz Gminy Izabela Kiela. Ustalenie wysokości wynagrodzenia 

wójta należy do kompetencji rady gminy,  ustalane jest ono w formie uchwały. Podejmując 

decyzję o wysokości wynagrodzenia wójta, rada gminy jest ograniczona art. 37 ust. 3 ustawy 

z dnia 21 listopada 2008 roku o pracownikach samorządowych (Dz. U. z 2014 r. poz. 1202), 

który stanowi, że maksymalna wysokość wynagrodzenie jest uzależniona od kwoty bazowej 

ustalonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na 

podstawie przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999 roku o kształtowaniu wynagrodzeń w 

państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw (Dz. U. Nr 110, poz. 1255,          

z późn. zm) i nie może ona przekroczyć siedmiokrotności tej kwoty bazowej. 

Zgodnie z ustawą budżetową na rok 2014 z dnia 24 stycznia 2014 roku (Dz. U. z 2014 r. poz. 

162) kwota bazowa dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe wynosi           

1 766, 46 złotych. W konsekwencji maksymalne miesięczne wynagrodzenie wójta w roku 

2014 mogło wynosić  12 365, 22 złotych.  

 

Ustalając wysokość wynagrodzenia rada gminy zobowiązana jest do przestrzegania nie tylko 

maksymalnej wysokości wynagrodzenia określonej w art. 37 ust. 4 ustawy o pracownikach 

samorządowych, ale również stawek zawartych w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 18 

marca 2009 roku w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych (Dz. U. z 2013 r. 
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poz. 1050, z późn. zm.). 

Zgodnie z załącznikiem nr 3 wykaz stanowisk,  wynagrodzenie zasadnicze wójta w gminie: 

• do 15 tys. mieszkańców kształtuje się w kwotach od 4 200 do 5 900 złotych,                           

a dodatek funkcyjny wójta w gminie: 

• do 15 tys. mieszkańców wynosi 1 900 złotych.  

(Wszystkie wysokości podane są w kwotach brutto) 

Zgodnie z § 6 rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie wynagradzania pracowników 

samorządowych wójtowi przysługuje również dodatek specjalny w kwocie wynoszącej co 

najmniej 20% i nieprzekraczającej 40% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego. 

 

Ponadto ustawa z dnia 21 listopada 2008 roku o pracownika samorządowych (Dz. U. z 2014 

r., poz. 1202.) stanowi, że wójtowi przysługuję: 

• dodatek za wieloletnią pracę, który przysługuje po 5 latach pracy w wysokości wynoszącej 

5% miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego i wzrasta o 1% za każdy dalszy rok pracy, aż 

do osiągnięcia 20% miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego.                                                                     

Aktualne wynagrodzenie wójta: zasadnicze w kwocie 4500,00 zł, dodatek funkcyjny w 

kwocie 1500,00 zł, dodatek za staż pracy w wysokości 20% wynagrodzenia zasadniczego                

w kwocie 900,00 zł, dodatek specjalny w wysokości 30% łącznego wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego w kwocie 1800,00 zł.                                                 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały i wnioskowały                                 

o podwyższenie wynagrodzenia wójtowi o 1000,00 zł.                                                                      

Do przedstawionych wyjaśnień nie wniesiono uwag. W związku z powyższym 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały                           

z naniesionymi kwotami poszczególnych składników wynagrodzenia:                                   

zasadnicze w kwocie 5000,00 zł, dodatek funkcyjny w kwocie 1700,00 zł, dodatek za staż 

pracy w wysokości 20% wynagrodzenia zasadniczego w kwocie 1000,00 zł, dodatek 

specjalny w wysokości 30 % łącznego wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego 

kwocie 2010,00 zł. Łączne miesięczne wynagrodzenie wynosić będzie 9710,00 zł.                             

„za” przyjęciem o0dczytanej uchwały głosowało 15 radnych.                                                  

Uchwałę przyjęto jednogłośnie i stanowi zał. nr 2 do protokółu.                                                   

Ad. pkt. 7. 

Wyjaśnień udzieliła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena Szulecka. 

W związku z tym, że dotychczas obowiązujący Statut GOPS przyjmowany był przez Radę 

Gminy w 2005 roku, należało dostosować ten dokument do obowiązujących przepisów 

prawnych. W projekcie Statutu ujęto funkcje i zadania GOPS, jego organizację, 

funkcjonowanie oraz gospodarkę finansową. Kierownik GOPS zwróciła się do radnych, aby 

dyskusję prowadzić w formie ewentualnych pytań na które będzie starała się udzielić 

wyczerpujących odpowiedzi.  

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Nie wniesiono pytań. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Adamiak. 

„za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie i stanowi zał. nr 3 do protokółu. 
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Ad. pkt. 8.  

Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy Anna Puchalska.  

Niniejszą uchwałą zwiększa się dochody bieżące budżetu z tytułu: 

- wpływów podatku od środków transportowych o kwotę 9.235,00 zł, 

- wpływów za najem pomieszczeń szkolnych Publicznego Gimnazjum o kwotę 500,00 zł. 

Zmniejsza sie wydatki bieżące w planie finansowym Urzędu Gminy o kwotę 56.560,00 zł, w tym: 

- w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 8.060,00 zł (nie w pełni zostaną zrealizowane 

wydatki na prace geodezyjne w Kościeszach oraz dokonywanie zmian w księgach wieczystych 

w związku z przyjętymi przez gminę gruntami), 

- w dziale 750 Administracja publiczna o kwotę 12.600,00 zł (zmniejszenie planu wynagrodzeń 

i pochodnych od wynagrodzeń), 

- w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa o kwotę 600,00 zł, 

- w dziale 757 Obsługa długu publicznego (odsetki) o kwotę 500,00 zł, 

- w dziale 801 Oświata i wychowanie o kwotę 5.500,00 zł (opłaty ponoszone na rzecz innych gmin 

za pobyt dzieci będących mieszkańcami naszej gminy w przedszkolach prowadzonych bądź 

dotowanych przez te gminy), 

- w dziale 851 Ochrona zdrowia o kwotę 5.300,00 zł (wydatki na wynagrodzenia bezosobowe), 

- w dziale 852 Pomoc społeczna o kwotę 5.900,00 zł (świadczenia wypłacane osobom wykonującym 

prace społecznie użyteczne), 

- w dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza o kwotę 2.000,00 zł (nagrody dla najlepszych 

uczniów gminy zakupiono w ramach wydatków na promocję gminy), 

- w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska o kwotę 16.100,00 zł (zmniejszono 

wydatki związane z eksploatacją oczyszczalni ścieków, wydatki na usuwanie i unieszkodliwianie 

azbestu, pozostałe wydatki związane z utrzymaniem mienia komunalnego). 

Zwiększa sie wydatki bieżące w planie finansowym Urzędu Gminy o kwotę 67.392,00 zł, w tym: 

- w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo o kwotę 300,00 zł (2% wpływów z podatku rolnego 

przekazywanych na rzecz Mazowieckiej Izby Rolniczej), 

- w dziale 600 Transport i łączność o kwotę 5.500,00 zł (zakup paliwa do równiarki, zakup usług), 

- w dziale 710 Działalność usługowa o kwotę 7.000,00 zł (za sporządzanie decyzji o ustaleniu 

warunków zabudowy oraz ustaleniu lokalizacji celu publicznego), 

- w dziale 750 Administracja publiczna (wydatki na wypłatę wynagrodzeń bezosobowych, diet 

sołtysom, zakup usług), 

- w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa o kwotę 600,00 zł (wypłata 

ekwiwalentu za udział w akcjach pożarniczych), 

- w dziale 801 Oświata i wychowanie o kwotę 18.000,00 zł (zwiększenie planu dotacji podmiotowej 

dla Niepublicznego Przedszkola "Akademia Malucha" 5.500,00 zł, zakup paliwa do gimbusa 2.500,00 

zł, zakup usług transportowych 10.000,00 zł), 

- w dziale 851 Ochrona zdrowia o kwotę 5.300,00 zł (zakup środków żywności, zakup usług), 

- w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska o kwotę 8.000,00 zł (zakup energii 

elektrycznej - oświetlenie uliczne 5.000,00 zł, zakup energii elektrycznej, gazu, wody w świetlicach 

wiejskich 3.000,00 zł). 

Zwiększa się wydatki budżetowe w planie finansowym Publicznego Gimnazjum o kwotę 500,00 zł 

z przeznaczeniem na zakup materiałów. 
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Zmniejsza się o kwotę 13.832,00 zł wydatki majątkowe na realizację zadania inwestycyjnego 

"Modernizacja świetlic wiejskich na terenie gminy Świercze" (zmniejszenie wartości do wysokości 

wynikającej z zawartej z wykonawcą umowy jednocześnie zwiększa się wysokość wydatków 

na realizację w/w zadania o kwotę 3.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup pieca do ogrzewania 

świetlicy w Gaju. 

W wyniku dokonanych zmian w dochodach i wydatkach deficyt budżetowy zmienił się z kwoty 

520.428,00 zł do kwoty 511.193,00 zł. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radny E. Sakowski zapytał, czy jest 

szansa, aby w ciągu całej trwającej obecnie kadencji zrealizować dużą inwestycję w całości np. 

budowa nowego budynku urzędu, budowa boiska, drogi asfaltowej gminnej. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że gmina jest zadłużona do roku 2025, mamy spłaty rat kredytu, są to 

niewielkie raty. Teraz schodzimy do spłat rzędu 300 – 400 tys. zł rocznie. Nasza kwota zadłużenia na 

koniec roku to 6 805 000 zł. Jak sięgniecie wzrokiem i spojrzycie na inwestycje to widać, że ten dług 

przyczynił się do powstania inwestycji. Jeśli wejdą projekty unijne lub jeśli byłaby budowa urzędu na 

pewno musimy szukać pieniędzy zewnętrznych, nie tylko realizować inwestycję w oparciu o własne 

środki. Będzie to polegało na tym, że będziemy zadłużać się na lata przyszłe czyli w przypadku 

obligacji jeśli się zadłużamy to płacimy tylko odsetki nie płacimy żadnych rat w trakcie 

obowiązywania umowy. Przychodzi czas, który jest określony umową i wykupujemy obligacje czyli 

np. chcę budować urząd i potrzeba mi zadłużyć się na 3 mln, uzbierałam 1 mln zł własnych środków – 

no to niestety, ale te 3 mln już przy takich kwotach jako forma zadłużenia będą to obligacje 

komunalne i wtedy zakładam, że wykup obligacji nastąpi w ciągu 3,4 czy 5 lat i poszczególne kwoty 

zostaną rozłożone na poszczególne lata. Naszym wspólnym obowiązkiem jest myśleć, aby pomnażać 

dochody, a ograniczać wydatki – dodała Pani Skarbnik. 

Przewodniczący Rady dodał, że większa dyskusja na temat inwestycji będzie przy przyjmowaniu 

budżetu na kolejny rok i tutaj będzie dyskusja już i na komisjach co możemy, a czego nie możemy, co 

się uda, może opracujemy jakiś szerszy plan na całe 4 lata? Będziemy o tym rozmawiać.                          

Pani Skarbnik dodała jeszcze, że w ustawie o finansach publicznych jest zapis, że uchwała o 

wieloletniej prognozie finansowej jest podejmowana nie później niż zmiany w uchwale budżetowej, 

czyli pierwszą podejmujemy uchwałę o wieloletniej prognozie finansowej, a dopiero zmiany w 

uchwale budżetowej. Omawiać będziemy zawsze odwrotnie, bo nie powinno być tak, że np. jeden z 

dokumentów akceptujecie, a drugi odrzucacie, dlatego chciałabym żebyście zawsze mieli świadomość 

co się zmienia w uchwale budżetowej i co się zmienia w wpf, ale dla porządku proszę żeby zawsze 

pierwsza szła uchwała o wpf, a druga w sprawie zmian w uchwale budżetowej. Tym razem poszedł 

już taki porządek obrad, ale na przyszłość proszę, aby kolejność tych dwóch uchwał była odwrotna od 

dzisiejszej.  

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Projekt uchwały odczytała Skarbnik Gminy. 

„za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

Uchwałę przyjęto jednogłośnie i stanowi zał. nr 4 do protokółu.    

 

Ad. pkt. 9. 

Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy Anna Puchalska. 

Dochody : 

W dochodach ogółem w roku 2014 zaplanowano dochody z tytułu: 

 sprzedaży majątku w kwocie 160.000,00 zł ( sprzedaż nieruchomości w Klukówku 

oznaczonej nr 250/2, działek oznaczonych nr 173/4 w Klukowie, 117/1 w 

Kościeszach), 

 pomocy w ramach działania „Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej” 

objętego PROW na lata 2007-2013 w kwocie 1.360.941,00 zł; 
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 dotacji celowych w ramach programów finansowanych z udziałem środków 

europejskich 2.390.313,44 zł; 

 udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych i w podatku dochodowym 

od osób prawnych w kwocie 1.584.168,00 zł; 

 subwencji ogólnej – zgodnie z informacją otrzymaną od Ministra Finansów – 

6.682.586,00 zł; 

 dotacji celowych z budżetu państwa na zadania zlecone z zakresu administracji 

rządowej oraz zadania własne zgodnie z informacjami otrzymanymi od Wojewody 

Mazowieckiego –2.788.448,84 zł; 

 dotacji celowych z budżetu państwa na zadania zlecone z zakresu administracji 

rządowej zgodnie z informacją otrzymaną z Krajowego Biura Wyborczego – 

55.939,00 zł; 

 wpływów z podatków i opłat lokalnych ( w 2014 r. planuje się wzrost wpływów 

z podatku rolnego , od nieruchomości i od środków transportowych o 2,4 %, 

pozostałe wpływy z podatków i opłat zaplanowano na podstawie wykonania za okres 

trzech kwartałów roku 2013 ); zwiększa się stawkę podatku od nieruchomości – 

od budowli wykorzystywanych na potrzeby zbiorowego zaopatrzenia w wodę z 1% 

do 1,5% ;  

 najmu i dzierżawy składników majątkowych ( podstawa do wyliczeń wartości – 

zawarte umowy, wykonanie za okres trzech kwartałów 2013 r.); 

 pozostałych dochodów ( podstawa do wyliczeń wartości – wykonanie za okres trzech 

kwartałów 2013 r.); 

W latach 2015-2016 zakłada się dalszy wzrost dochodów z tytułu podatków i opłat, wzrost 

subwencji oświatowej z tytułu objęcia obowiązkiem szkolnym sześciolatków . 

Przyjęto wpływy ze sprzedaży majątku z czego m.in.: 

 w 2015 r. w kwocie 300.000,00 zł ( sprzedaż budynku apteki przy ulicy Szkolnej) 

 w 2016 r. w kwocie 50.000,00 zł (sprzedaż działek ). 

Wydatki 

W roku 2014 nie planuje się wzrostu wynagrodzeń nauczycieli oraz pracowników jednostek 

organizacyjnych. 

Nastąpi spadek wydatków na wynagrodzenia w związku z przeprowadzoną w 2013 roku 

redukcją zatrudnienia. 

W oddziałach przedszkolnych szkół podstawowych w roku 2014 jest realizowany w ramach 

działania 9.1. Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług 

edukacyjnych w systemie oświaty projekt „Wsparcie na starcie w Gminie Świercze”. 

Wartość projektu to kwota 387.360,00 zł w tym wydatki majątkowe na organizację placów 

zabaw 226.300,00 zł. 

Rok 2014 jest kolejnym rokiem : 

 realizacji w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka na lata 2007-

2013 projektu "Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie gminy Świercze  

( czas realizacji projektu 01.10.2013-30.09.2015), 

 realizacji wraz z Samorządem Województwa Mazowieckiego projektu 

"Przyspieszenie wzrostu konkurencyjności województwa mazowieckiego przez 

budowanie społeczeństwa informacyjnego i gospodarki opartej na wiedzy poprzez 

stworzenie zintegrowanych baz wiedzy o Mazowszu". 

Zakończono: 

 realizację w szkołach podstawowych projektu „Wiedza i umiejętności otwierają 

świat” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007-2013. W 

wyniku końcowego rozliczenia projektu dokonano zwrotu niewykorzystanych 
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środków w kwocie 18.187,47 zł ; wartość wydatków bieżących poniesionych w 2014 

r. na realizację tego przedsięwzięcia zmniejsza się do kwoty 204.404,84 zł ( łączne 

nakłady finansowe wyniosły 357.178,46 zł w tym bieżące 345.229,46 zł, majątkowe 

11.949,00 zł); 

 realizację przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej projektu systemowego "Krok 

po kroku" ( wartość projektu realizowanego w 2014 r. zmniejsza się o kwotę 209,95 zł 

do kwoty 74.790,05 zł); 

 realizację przedsięwzięcia "Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w m. Świercze II 

etap". Wartość tego przedsięwzięcia zmniejsza się o kwotę 4.500,00 zł do kwoty 

1.836.890,00 zł z tytułu dokonanego przez Urząd Skarbowy zwrotu podatku VAT od 

realizowanej inwestycji. 

Na realizację przedsięwzięcia „Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości  zamieszkałych przez mieszkańców w Gminie Świercze”  

zaplanowano: 

 w roku 2014 ( 01.01-31.12) – 429.832,00 zł, 

 w roku 2015 ( 01.01.-30.06) – 250.735,00 zł. 

W okresie 01.09.2014 r. - 30.06.2015 r. realizowane będzie przedsięwzięcie pn. "Wyrównanie 

szans edukacyjnych uczniów poprzez dodatkowe zajęcia rozwijające kompetencje kluczowe - 

Moja przyszłość". We wszystkich szkołach  prowadzone będą dodatkowe zajęcia z języka 

obcego, z przedmiotów matematyczno-przyrodniczych oraz zajęcia związane z poradnictwem 

i doradztwem edukacyjno-zawodowym. Wartość projektu: 98.040,00 zł. 

Wykaz przedsięwzięć zaplanowanych do realizacji w latach 2014 -2015 przedstawia 

załącznik do WPF. 

Na dzień 31 grudnia 2013 r. gmina posiadała wolne środki w kwocie 394.029,43 zł. Do 

budżetu wprowadza się wolne środki w kwocie 392.000,00 zł.  

 Na spłatę rat kredytów w 2014 r. zaplanowano kwotę 1.000.000,00 zł z czego 392.000,00 zł 

pochodzić będzie z wolnych środków 608.000,00 zł  pochodzić będzie z planowanego do 

zaciągnięcia kredytu. 

Po zmianach: 

planowane dochody ogółem 17.573.568,46 zł, 

planowane wydatki ogółem 18.084.761,46 zł, 

planowany deficyt 511.193,00 zł 

planowane przychody 1.511.193,00 zł w tym: 

- pożyczka na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących 

z budżetu UE 189.193,00 zł 

- kredyt 930.000,00 zł, 

- wolne środki 392.000,00 zł 

planowane rozchody 1.000.000,00 zł  

Kwota długu pozostająca do spłaty wyniesie na dzień 31 grudnia  

2014 roku 6.805.593,00 zł ( co stanowi 38,73 % planowanych na rok 2014 

dochodów) 

2015 roku 6.146.400,00 zł  

2016 roku 5.565.400,00 zł  

2017 roku 4.820.400,00 zł  

2018 roku 4.176.400,00 zł  

2019 roku 3.541.400,00 zł  

2020 roku 2.871.400,00 zł  

2021 roku 2.206.900,00 zł  

2022 roku 1.509.000,00 zł  

2023 roku 748.000,00 zł  



 8 

2024 roku 233.000,00 zł  

 

Rok 2024 jest ostatnim rokiem, w którym nastąpi spłata ostatnich zobowiązań zaciągniętych 

w latach ubiegłych. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Projekt uchwały odczytała Skarbnik Gminy. 

„za” przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie i stanowi zał. nr 5 do protokółu.  

 

Ad. pkt.10. 

Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy. 

Na posiedzeniach Komisji zgłosił propozycję ustalenia diet dla radnych, sołtysów i 

przewodniczącego Rady Gminy. Diety te od dłuższego czasu nie ulegały zmianie stąd też 

Wójt uznał, że należy je podwyższyć, bo wiadomo, koszty rosną każdemu, praca radnego też 

się wiąże z pewnymi kosztami, wyrzeczeniami, a dieta powinna rekompensować utracone 

dochody za czas uczestnictwa w posiedzeniach komisji i sesji, a także należy poświęcić 

również czas swoim wyborcom, dojechać do nich, spotkać się z nimi itd. Natomiast w 

przypadku sołtysów - są oni takim łącznikiem pomiędzy gminą, a społeczeństwem i bardzo 

zależy, aby wszyscy brali udział w sesjach, aby informacja docierająca do mieszkańców była 

informacją rzetelną i z pierwszej ręki. Był w sejmie projekt ustawy, na mocy której sołtysi 

otrzymywaliby wynagrodzenie, ale jak widać, pomysł upadł i projekt nie ujrzał światła 

dziennego. To co leży w gestii samorządu to prowizja od zbieranego podatku, dieta za udział 

w sesjach i konkretna kwota za dostarczenie nakazów podatkowych i tylko tym możemy 

pracę sołtysów uhonorować.  

Propozycja podwyższenia diet to: dieta radnego 200 zł, dieta sołtysa 100 zł, dieta 

przewodniczącego 1400 zł miesięcznie, bo jak wiadomo przewodniczący nie pobiera diet za 

udział w sesji i w posiedzeniach Komisji. Po rozmowach z sąsiednimi gminami wynika, że 

będą one na podobnym poziomie.  

Wójt ma nadzieję, że sołtysi nie będą „uciekać” z posiedzenia Rady po pierwszej przerwie, 

ale będą uczestniczyć w obradach do końca, bo nie zawsze można tak ułożyć porządek obrad 

aby te najważniejsze sprawy znalazły się na jego początku.  

Komisje przy 9 głosach „za” pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Nie zgłoszono pytań. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Hanna Kalinowska. 

„za” przyjęciem odczytanej uchwały głosowało 12 radnych, 

„przeciw” – 3 radnych, 

„wstrzymało się od głosu” – 0 

Uchwałę przyjęto większością głosów i stanowi zał. nr 6 do protokółu. 

 

Ad. pkt. 11. 

Odpowiedzi na jedną interpelację złożoną przez Radnego Romana Kalinowskiego udzielił 

Wójt. Interpelacja dotyczyła dziury na skrzyżowaniu ulic Polnej i Leśnej, ale zanim Wójt 

przeszedł do meritum sprawy pozwolił sobie wyjaśnić co to jest interpelacja, a co nią nie jest. 

Wójt zaproponował, aby takie drobne sprawy typu skierowania na drogę równiarki, 

dowiezienia pół samochodu żwiru, wymiana spalonej żarówki w lampie ulicznej zgłaszać 

albo w wolnych wnioskach, albo bezpośrednio pracownikowi odpowiedzialnemu za te rzeczy. 

Pracownik powinien to zapisać, bo mam świadomość że pamięć jest zawodna i nie zawsze 

pamięta się o tych drobnych sprawach. Interpelacje natomiast składa się w sprawach istotnych 

z punktu wiedzenia wspólnoty samorządowej gminy i np. oświetlenie ulicy jest już taką 
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rzeczą, która wymaga większego pochylenia się nad tym tematem, zastanowienia i to jak 

najbardziej kwalifikuje się na interpelację.  

Wracając już konkretnie do tematu odnośnie ulicy Leśnej z Polną to tak naprawdę nie 

planowaliśmy w tym roku żadnych żwirowań, a nastawialiśmy się bardziej na odśnieżanie. 

Nie wiem, czy w tej chwili uda się to zrealizować ale postaramy się żeby dowieźć chociaż nie 

wiem jaki będzie tego efekt końcowy – dodał Wójt. Co do oświetleń ulic już wniosków 

troszeczkę jest u nas poskładanych od mieszkańców, od radnych. Było to również poruszane 

na zebraniach sołeckich Świerkowa, Chmielewa. Na dzień dzisiejszy gmina nie może 

inwestować na słupach energetycznych, właścicielem wszystkich słupów jest ENERGA 

OPERATOR, oświetleniem ulicznym zajmuje się ENERGA OŚWIETLENIE, my na dzień 

dzisiejszy nie płacimy osobno za zużytą energię elektryczną, osobno za konserwację. W tej 

chwili płacimy za usługę oświetleniową. W poprzedniej kadencji podjęliśmy decyzję o 

sprzedaży majątku gminy w związku z tym że nie możemy inwestować na tych słupach, które 

są. Oprawy zamontowane i tak naprawdę my powinniśmy płacić dzierżawę do ENERGA 

OPERATOR i zrobi się problem skomplikowany o tyle, że przy negocjacjach z ENERGA 

OŚWIETLENIE początkowo próbowali postawić nas pod ścianą – jak wam się coś nie 

podoba to zdejmijcie te oprawy i połóżcie sobie za remizą, bo my mamy monopol na to – w 

końcu temat został z nimi dopięty do końca i udało się według wyceny rzeczoznawcy po tej 

cenie zbyć ten majątek oświetleniowy i w tej chwili tak naprawdę jedyna możliwość wydatku 

inwestycyjnego gminy to budowa oświetlenia niezależnego na niezależnych słupach 

posadowionego niezależnie od firmy ENERGA OPERATOR. Natomiast w przypadku 

gdybyśmy chcieli montować oświetlenie na słupach istniejących to możemy to robić w 

porozumieniu z firmą ENERGA OŚWIETLENIE na zasadzie zwiększenia usługi 

oświetleniowej. Polega to na tym, że oni robią wycenę ile by kosztowało założenie 

konkretnego oświetlenia na istniejących słupach i o taką kwotę później wzrośnie nam koszt 

usługi oświetleniowej. Na dzień dzisiejszy opraw oświetleniowych na terenie gminy jest 536 

sztuk i wtedy powiedzmy wartość inwestycji 10000 zł podzielone na te 536 opraw i o tyle 

wzrasta nam koszt usługi oświetleniowej, na okres np. do 3 lat maksymalnie umowę z nimi 

zawrzeć. Jest to temat szeroki w kontekście tego co mówiła Pani Skarbnik – budżet wydatki 

majątkowe itd. Nam nie do końca się opłaci zwiększać usługę oświetleniową bo idzie to w 

nasze wydatki bieżące i z kolei pogarsza nam to wskaźniki. Ogólnie system ten funkcjonuje 

dobrze i w tej chwili należy zastanowić się gdzie są potrzeby, czy naprawdę są one istotne już 

w momencie i będziemy na ten temat rozmawiali, w ogóle na temat oświetlenia ulicznego 

jakiegoś docelowego gdzie te potrzeby są. Oni mogą nam zrobić te wyceny nieodpłatnie. 

Temat jest szeroki i trzeba zobaczyć gdzie jest potrzebne i zastanowić się być może, że może 

w takim oddaleniu, może wychylone lampy na tych istniejących słupach. Poświęcimy jako 

odrębny punkt na może którymś posiedzeniu wspólnym Komisji na temat tego oświetlenia 

ulicznego.  

Radny Sakowski zapytał o montaż solarów tam gdzie nie ma słupów. 

Wójt – trzeba by się zastanowić. Lampa wysoka do oświetlenia np. przejazdu kolejowego 

kosztowała coś ok. 11 tys. zł, a przy kościele są zamontowane niskie parkowe o małej mocy.      

 

Ad. pkt. 12. 

Radny Dariusz Ogniewski zaproponował, aby na jedno z najbliższych posiedzeń Komisji 

Przestrzegania Prawa zaprosić Powiatowego Komendanta Policji z uwagi na występujący 

problem narkomanii na terenie gminy Świercze. Ponadto problemem dla policji jest, w 

przypadku zamkniętego przejazdu kolejowego w Świerczach, przejechanie na drugą stronę,  

bo nie wiedzieli jak. Uzasadnionym również byłoby spotkanie z Komendantem Powiatowym 

lub jego zastępcą, aby porozmawiać o działaniach operacyjnych oraz o tym co się tutaj 

czasami dzieje wieczorami na terenie parku w Świerczach. 
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Przewodniczący Rady Gminy – mamy nową Komisję Przestrzegania Prawa i jak najbardziej 

będziemy się spotykać. Ja sam będę chciał brać w miarę swoich możliwości czasowych udział 

w rozmowach z policją, aby można było trochę porządku zrobić, aby policja miała jednak na 

uwadze tą naszą młodzież tą taką najbardziej potrzebującą pomocy. Takie spotkanie uważam 

za zasadne i potrzebne. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że planowane jest szkolenie całej Rady Gminy. Trwają 

rozmowy i o ustaleniach będą radni poinformowani.  

Radny Ryszard Flont – czy odbył się już przetarg na odśnieżanie? 

Wójt – do końca roku obowiązuje nas przetarg z ubiegłego roku, bo jest to w cyklu rocznym, 

nie na sezon zimowy tak samo jak przy zakupie oleju opałowego, węgla obowiązuje nas rok, 

tak że do końca grudnia te same firmy, które nas odśnieżały w takim samym układzie rejonów 

to odśnieżanie będzie przebiegało jeżeli będzie taka konieczność. Kolejny przetarg będzie 

jeszcze w grudniu. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Wójta, aby skierował pracowników do wycięcia, 

chociaż przy tych drogach głównych, krzewów, chwastów, trzciny dopóki nie ma śniegu, a 

my jako mieszkańcy też powinniśmy dbać każdy przy swojej posesji.  

Wójt – jest z nami Pani Halina Banach i chciałem serdecznie pogratulować wyboru na radną 

powiatu i wyboru do władz wykonawczych powiatu jako członka zarządu powiatu i chciałem 

złożyć deklarację odnośnie dalszej współpracy z władzami powiatowymi. Mamy też wiele 

zadań wspólnych i może nie będziemy musieli całą Radą jak kiedyś jeździć do powiatu ale 

myślę, że już niedługo będziemy się na roboczo spotykali.  

Pani Halina Banach podziękowała za gratulacje i zadeklarowała, że w miarę swoich 

możliwości będzie się starała pomagać. 

Wójt - jeszcze jedna krótka informacja, też miła dla gminy – w Warszawie miało miejsce 

forum samorządowo bankowe i po raz drugi nasza gmina została wyróżniona jako gmina 

dbająca o finanse mieszkańców. Jest to związane z naszym udziałem w programie dłużnika 

alimentacyjnego, zostało to zauważone, jest to związane z działaniami Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, że nie zaniechujemy odzyskiwania środków finansowych, które idą z 

budżetu państwa, ale mamy też w tym swój udział.          

          Na zakończenie obrad Przewodniczący przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń 

majątkowych i informacji o których mowa w art. 24h ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym. 

Zgodnie z w/w ustawą, radny składa pierwsze oświadczenie majątkowe w terminie 30 dni od 

dnia złożenia ślubowania. Wszyscy radni, którzy złożyli ślubowanie w dniu 28 listopada br. – 

termin na złożenie oświadczenia mija 27.XII.2014r.  

 

Ad pkt 13 – zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął II Sesję Rady Gminy. 

 

Protokółowała:                                                                       Przewodniczący 

Iwona Nowotka                                                                        Rady Gminy 

 

                                                                                               Wiesław Adamiak 

                                                                       

                                            


